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Govor zamjenika predsjedatelja Doma naroda Parlamentarne skupštine Bosne i
Hercegovine dr. Dragana Čovića na završnoj ceremoniji Twinning projekta EU
"Osnaživanje i daljnja potpora parlamentima u Bosni i Hercegovini u poslovima
europskih integracija"

Sarajevo, 18. listopad 2021.

Uvažene dame i gospodo!

Poštovani predsjedniče Narodne skupštine Mađarske gospodine Kövér, predsjedniče

Nacionalnog vijeća Austrije gospodine Sobotka, predstavniče Hrvatskog sabora gospodine

Pavić, ovdje nazočne ekselencije i predstavnici međunarodnih organizacija u BiH!

Cijenjeni predsjedatelji i dopredsjedatelji Parlamenta Federacije BiH, Narodne skupštine

Republike Srpske, Brčko Distrikta i županijskih skupština!

Poštovane kolege i dragi gosti!

Sve vas srdačno pozdravljam!

Naša suradnja u okviru twinning projekta, u većem i manjem kontinuitetu, traje već gotovo 7

godina. Danas i na ovaj način svečano zaključujemo i ovaj treći po redu twinning, rezimiramo

njegove rezultate, ali i promišljamo pravce daljnje suradnje u smislu izgradnje administrativnih

kapaciteta naših parlamenta. Poučeni iskustvom parlamenata članica ovog projekta, danas

raspolažemo većim znanjem i sviješću o svim izazovima sve zahtjevnijeg i izazovnijeg procesa

pristupanja, s kojima su se u različitim razdobljima suočavale zemlje s kojima danas gradimo

suradnju u ovom za nas strateškom području.

Kvalitetna administracija nije samo ta koja pruža usluge, u ovom slučaju članovima

parlamenata, servisira njihove funkcije i aktivnosti, već i anticipira procese, blagovremeno

informira, usmjerava i potiče rad parlamentarnih tijela odgovornih za različite segmente procesa

pristupanja. Sve to nije moguće ako ne preuzmemo najbolje prakse i iskustva iz parlamenta

članica, čiji predstavnici s nama obilježavaju uspješnu realizaciju ovog veoma važnog projekta

za BiH.
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Ne sumnjam da će se u jednom trenutku otkočiti europski procesi i tada će do punog izražaja

doći razina pripremljenosti naše administracije, obučenosti i motiviranost državnih službenika.

Jer, morat će se raditi puno više nego što je to bio slučaj do sad, kako bi se uspostavila

protuteza određenim negativnim kretanjima koji već neko vrijeme usporavaju europski put i

ugrožavaju perspektivu zemalja Jugoistočne Europe. U BiH trenutno imamo političku krizu iz

koje je jedini izlaz poštivanje Ustava i zakona, provedba odluka domaćih i međunarodnih

sudova u smislu vladavine prava, nužnih reformi kako bi se zemlja stabilizirala unutar svog

Daytonskog okvira, kojeg kontinuirano testiraju i naprežu do krajnjih granica suprotstavljene

centrifugalno-centripetalne sile.

Nužno je na našem europskom putu provesti sve naznačene reformske aktivnosti, a izborno

zakonodavstvo je imperativ. Sporazum iz Mostara koji smo potpisali prošle godine, treba

odmah provesti kako bi se u neizbornoj godini osiguralo rješenje pitanja legitimnog

predstavljanja konstitutivnih naroda (Predsjedništvo BiH i Dom naroda) sukladno odlukama

sudova u Bosni i Hercegovini i Strasbourgu.

U složenim federalnim državama je mnogo zahtjevnije koordinirati aktivnosti i pratiti ustavnu

strukturu. Stoga taj segment nipošto ne treba podcijeniti a povremeno mu je nužno pružiti i

potporu, pa i onu političku. Koncept koji imamo u BiH možda izgleda komplicirano, ali se

možemo pohvaliti formom koordinacije koja je apsolutno primjerena našem podneblju i

organizaciji, inkluzivna jer respektira ustavnu strukturu BiH i svaku legislativnu instancu

konkretno u pitanju parlamentarne suradnje. Tome svjedoči i činjenica da su ovdje na jednom

mjestu okupljeni predstavnici svih parlamenata u BiH. U takvom mehanizmu koordinacije,

kakav je prilagođen našim ustavnim vrijednostima, nema viših i nižih razina, jer svaka je

suverena u svom području izvornih ovlasti zasnovanih na pravu i ustavu.

Drago mi je da je i kroz twinning prepoznata ta struktura, ali i višenacionalan karakter naše

domovine Bosne i Hercegovine kroz poštivanje svih službenih jezika i konsocijativnih odrednica

vezanih za ustavno načelo konstitutivnosti. Posebno su značajni mehanizmi suradnje koji su

na tom tragu posebno uspostavljeni kroz twinning u proteklih 30tak mjeseci. Oni su dodatni

poticaj horizontalnoj i vertikalnoj harmonizaciji, administrativnoj suradnji i razmjeni dobrih praksi

i znanja. Jer da bi učili od drugih moramo prvo biti spremni usvajati znanja jedni od drugih,

ovdje unutar Bosne i Hercegovine surađivati na dobro i u korist svih. Samo tako i uz veće
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povjerenje koje suradnja generira moguće je postići koheziju, usklađenost, a onda i prohodnost

u administrativnim procesima, koji nam se ponekad preklapaju ali znatno češće nadopunjuju.

Mada se u ovom trenutku čini kako smo izgubili politički momentum,  situacija se vrlo brzo može

preokrenuti, što osobno i priželjkujem. Do tada, neovisno o političkim okolnostima, naše službe,

osobito one usko vezane za EU pitanja trebaju nastaviti predano raditi, uz savjet i potporu naših

ovdje nazočnih prijatelja i partnera, ka daljnjem usavršavanju s ciljem što uspješnijeg

suočavanja s izazovima europskih integracija te generiranja novog zamaha u tom pravcu, na

čemu moramo zajedno predano raditi. Dozvolite mi na koncu ovog kraćeg obraćanja da se

zahvalim ovdje prisutnim predsjednicima i predstavnicima Narodne skupštine Mađarske,

Parlamenta Austrije i Hrvatskog sabora, ali i drugim parlamentima koji su dali svoj doprinos,

sedam parlamentarnih domova iz pet drugih zemalja članica EU - Belgije, Češke Republike,

Francuske, Portugala i Slovačke. Naravno, velike zahvale i Europskoj uniji koja je Projekat

financirala značajnim iznosom. Uvjeren sam da su postavljeni temelji na kojima se može dalje

graditi sve ono što nam je potrebno kako bi ostvarili svoju najveću ambiciju, a to je punopravno

članstvo u veliku europsku obitelj.

Svako vam dobro i živjeli!


